
 
   

 
Spørgsmål om transportvaner på børneområdet 

 

Kære Emil 

Du har den 26. februar 2023 stillet følgende spørgsmål til forvaltningen 

om transportvaner på børneområdet: 

1. Findes der nogen viden om, hvor meget børnefamilier i København 

transporterer sig i bil, fx hvor ofte børn bliver transporteret i bil til 

fritidsaktiviteter, skole eller familievenner? 

 

2. Desuden, har man nogen viden om de vigtigste faktorer for at disse 

familier vælger en bil frem for ladcykel. Skyldes det komfort, tryghed, 

afstand, pris ved indkøb, manglende aflåste parkeringsmuligheder? 

 

Kommentar: 

Børn lærer transportvaner af deres forældre. Hvis forældrene 

transporterer børnene i bil, kan der være gode begrundelser. Men jo 

flere forældre og børn, der cykler eller tager offentlig transport, jo bedre 

er effekten for klimaet. Derfor ønsker vi ovenstående spørgsmål belyst. 

 

Besvarelse 

Ad1 

Børne- og Ungdomsforvaltningen råder ikke over data, som fortæller i 

hvor stor udstrækning børnefamilier i København transporterer sig i bil.  

 

Ad2 

Jf. ovenstående kan Børne- og Ungdomsforvaltningen ikke udtale sig 

om, hvilke faktorer der ligger til grund for at familier fravælger cykel til 

fordel for bil. 
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